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Afgelopen mei was het 55 jaar geleden dat de Lauwerszee werd afgesloten. De zee verdween achter de 

dijk, de vissers van Zoutkamp verloren hun thuishaven en het Fries-Groningse Lauwersmeergebied 

moest op zoek naar een nieuwe balans. Een balans waarmee mens en natuur elkaar in dit gebied 

versterken. Maar nu zijn er plannen om munitie in het gebied op te slaan en om met explosieven te 

oefenen. Terwijl Defensie al een stevige positie in het gebied heeft. 

Er is in die 55 jaar veel geïnvesteerd in het gebied. Door het Rijk, Europa maar ook door provincies, 

gemeenten en inwoners. Bijvoorbeeld in de natuurontwikkeling. Het Lauwersmeer is een van de 

mooiste natuurgebieden van Nederland met een welhaast Scandinavisch aandoende ruimte. Voor 

miljoenen trekvogels is het gebied een oase voor rust en ravitaillering. Maar ook recreatieondernemers 

hebben hun mouwen opgestroopt. En met resultaat: de recreatie trekt stevig aan, nu al meer dan 1,6 

miljoen bezoekers per jaar. 

Er kwam een voor de hele wereld waardevolle biologische proefboerderij. Mensen waarderen hun 

groene leefomgeving met veel rust en ruimte. Er is veel saamhorigheid, bewoners, ondernemers en 

bestuurders zetten samen de schouders eronder. Langzamerhand ontstond er zo weer balans en 

daarmee perspectief in het gebied. 

Maar het Lauwersmeer en de omringende dorpen vormen ook een kwetsbaar gebied. Traditionele 

sectoren als de garnalenvisserij en de landbouw moeten op zoek naar een nieuw perspectief. Net als in 

andere plattelandsgebieden staan onderwijs, openbaar vervoer en zorg onder druk. Maar met de 

natuurontwikkeling, de toegenomen recreatie en de eigen veerkracht van de inwoners en ondernemers 

is er een balans tussen natuur, economie en leefbaarheid gevonden. Het Lauwersmeergebied toont 

veerkracht. 

De plannen van Defensie in de Marnewaard en de Kollumerwaard dreigen deze balans echter weer flink 

te verstoren. De wereldberoemde biologische proefboerderij moet vertrekken als de plannen doorgaan. 

En komen er straks nog wel toeristen als het dondert en knalt in de anders zo rustige omgeving? En is 

het laten knallen van explosieven nou wel zo verstandig in een gaswinningsgebied? 

Als burgemeesters maken wij ons samen met onze inwoners en ondernemers zorgen. Over de gevolgen 

voor de omwonenden, de lokale economie en op langere termijn de leefbaarheid in onze gemeenten. 

Wij roepen het kabinet en de Tweede Kamer dan ook op bij het definitieve besluit over de uitbreiding 

van Defensie ons prachtige Lauwersmeergebied in balans te houden en zo veel mogelijk te ontzien: 

verknal het niet! 
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